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Referat - Bestyrelsesmøde Storring-Stjær Skole & Børnehus 

 

Dato og tid: onsdag den 20. september 2023 kl. 19.00 – 22.00 

Sted: Stjærskolen  

Mødedeltagere: Anders, Svenne, Julie, Kristian, Lotte, Magda, Maria, ”Super Søren” 
Katrine, Lise, Winnie, Anne Louise, Kristina, Anders B 

Mødeleder: Kristian Kilt, Formand for bestyrelsen 

Referent: Kristina Frost 

Afbud: Julie, Maria, Anders 

Forplejning: Kaffe, vand og diverse snolder 

 

(O) Orientering 

 

Kun afklarende spørgsmål under dette punkt.  

Giver orienteringen anledning til debat, sættes punktet på et senere 

møde som et reelt punkt. 

(D) Punkter til 

drøftelse/debat 

Der er tale om drøftelser af udvalgte områder. 

Der kan umiddelbart ikke foretages endelige beslutninger, når et punkt 

kun er sat på til drøftelse. 

Der foretages en afrunding af punktet hvoraf der fremgår, hvordan 

punktet videre skal bearbejdes. 

(B) Beslutnings-

punkt 

Punktet er sat på med henblik på en beslutning på det pågældende 

møde. 

 

Dagsorden 

Punkt 1 Kristian & Lotte 

Emne: 
 

Bestyrelsens årshjul og fokuspunkter 

Sagsfremstilling: 
O+D 

På baggrund af drøftelse mellem formand, næstformand og ledelse er der 
udvalgt nedenstående større fokuspunkter til årets bestyrelsesarbejde. 
(de sædvanlige punkter omkring økonomi, tilsyn mv. kommer ud over) 
 

1. Sammenlægningsprojekt – værdier og fælles principper 
2. Kost 



  

2 

 

3. Frivillighed 
4. Byggeri af dagtilbud 
5. Vejen mod en 2-spors skole 
6. Elevinddragelse/børneinddragelser 
7. Bygningsdrift 
8. Tilsyn med eksisterende principper. 

 
Ny dagsorden og procedure for referat 
 

Referat: Formanden for bestyrelsen (KK) orienterer om de nedslag, udvalget har 
besluttet at sætte fokus på i dette skoleår.  
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning og bakker op om de valgte 
emner.  

 

Punkt 2 Kostudvalget 

Emne: Principarbejde - kost 

Sagsfremstilling: 
O 

Seneste nyt fra arbejdsgruppen. 
Gennemgang af procesplan for det kommende arbejde i gruppen 

Referat: På vegne af kostudvalget orienterer KF om udvalgets foreløbige arbejde 
og procesplan for det videre forløb. Princippet forventes færdigt i januar 
2024. 
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.  

 

 

Punkt 3 
 

Anders B & Kristian 

Emne: Budget 2024 

Sagsfremstilling: 
O 

De kommunale forhandlinger for budget 2024 er i fuld gang. 
Der er udsendt et handlekatalog til evt. besparelse.  
https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/kommunens-
oekonomi/aktuelt-om-budget-2024-2027  
Særlige fokusområder for os udover evt. kommunale besparelser er 
økonomiske beregninger til implementering af minimumsnormeringer og 
fælleskommunal bygningsdrift. 
 

Referat: AB og KK orienterer om status for budget 2024. Dags dato er der indgået 
en aftale, men vi har endnu ikke fået udmeldinger om aftalens indhold. 
Ledelsen er indkaldt til online-møde torsdag, hvor den indgåede aftale 
præsenteres.  

https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/kommunens-oekonomi/aktuelt-om-budget-2024-2027
https://www.skanderborg.dk/politik-og-faellesskab/kommunens-oekonomi/aktuelt-om-budget-2024-2027
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Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.    

 

Punkt 4 Anders B 

Emne: Status på økonomi – Storring-Stjær Skole & Børnehus 

Sagsfremstilling: 
O 

Overblik efter seneste budgetopfølgning 
 

Referat: AB orienterer om den økonomiske status.  
Overordnet set er den økonomiske situation god. Dette er en bevidst 
strategi, da der er behov for polstring, så vi kan stå stærkere i forbindelse 
med fremtidige investeringer i legeplads, faglokaler, etc.  
 
Der er truffet beslutning om reglerne for finansiering af den fælles 
kommunale bygningsdrift. Vi ved endnu ikke, hvilken betydning det 
konkret får for økonomien i Storring Stjær skole og børnehus.   
Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning.   

 

 

Punkt 5 Medarbejderrepræsentanter & ledelse 

Emne: Husene rundt – orienteringer – Hvad rør sig lige nu? 

Sagsfremstilling: 
O+D 

Status på arbejdet i Storring Børnehus, Stjær Børnehus og Stjærskolen 
fra sommerferie og frem. 
 
Evaluering af skolefest som erstatning for julefest. 

Referat: Skole (Katrine og Lise):  
Mange kræfter har været lagt i den nyligt overståede temauge. En uge, 
der trækker mange kræfter, men det er en god og vigtig prioritering. 
Forældremøder er veloverståede i alle klasser – med undtagelse af 6. 
klasse (i morgen).  
Vuggestue (Winnie):  
Klargøring til høstmarked på fredag. Alle glæder sig meget!  
Arbejde med årshjul.  
Planlægning af forældremøde – temaer: ’dialog om sprog’, ’børn og 
selvhjulpenhed’ samt ’børn og rammesætning’.  
Børnehave (AL): 
Fælles arbejdsdag er netop veloverstået. En rigtig god dag – arbejdsom 
og hyggelig. Tak til forældre!  
Dåbsugen er også veloverstået, og kunstprojekt opstartes i kommende 
uge.  
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Ny pædagog ansat med opstart mandag d. 25. september. Det ser vi 
frem til.  
 
Ledelsen:  
Fokus på nyt samarbejde med PPR. Den tidligere struktur er ændret, og 
vi arbejder med at lave en ny procedure for arbejdet med børn med 
særlige behov. Omdrejningspunktet bliver at fokusere på 
læringsmiljøerne.  
Ny læreruddannelse (LU23) betyder, at vi fremadrettet bliver 
uddannelsesskole.  
Børneinddragelse. Torsdag tager vi på tur til Odder gymnasium for at 
lade os inspirere af deres succes med at etablere et ungeråd.  
Fokus på samarbejdskulturen i hele organisationen. En fælles rød tråd og 
et fælles sprog for hele landsbyordningen.  
Skolens venner – møde mandag d- 25. september, hvor 
rekrutteringsopgaven planlægges.  
  
Evaluering af skolefest:  
Et fantastisk arrangement.  
Flot arbejde af alle medarbejdere på skolen.  
Trivselsperspektivet er vigtigt, og det lykkedes rigtig godt.  
Det er godt, når udstillingerne inviterer til ”aktiviteter” hos børn og 
forældre.  
Julefesten savnes ikke umiddelbart.  
 

 

 

Punkt 5 
(11.45 – 11.55) 

Kristian & Anders 

Emne: Evaluering af bestyrelsens fremlæggelser på årets forældremøder 

Sagsfremstilling: Evaluering på oplæg i klasserne. 
Har der været kommentarer eller fokuspunkter der skal tages med 
videre? 
Særligt oplæg i udskolingen med blik på skolens værdier og kulturen i 
udskolingen. Evaluering af dette. 

Referat: Relevant oplæg, og responsen har været god fra lærerne.  
Et godt rum at formidle fælles viden.  
 
I én klasse, var der spørgsmål til mobilpolitikken. Der blev spurgt ind til, 
hvor princippet kan findes.  
Tonen bliver italesat i flere klasser. En vigitg opmærksomhed.  
 
Respons på byggeri af børnehave: En opfordring til stor opmærksomhed 
på plads til skolebørn i forbindelse med byggeprocessen.  
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KK har taget rigtig mange forældremøder i år. Det er vigtigt, at flere byder 
ind næste år, da arbejdsbyrden bliver for stor.  

 

 

Punkt 6 Alle 

Emne: Eventuelt 

Sagsfremstilling: Eventuelle bemærkninger fremføres her. 

Referat: Forældrehenvendelser:  
Sikkerhed på legepladsen i Storring.  
AL følger op på bekymringen.  
 
Skolepatrulje (set i lyset af megen vejarbejde i byen) 
Muligheden har tidligere været undersøgt, men forholdene i Stjær er ikke 
til det. Skolen er i dialog med Kredsløb og Arkil, så disse tager hensyn til 
børnene. Bestyrelsen udtrykker på vegne af forældre på skolen en 
bekymring for den mørke tid og sikker skolevej. Skolen tager kontakt til 
relevante parter og understreger vigtigheden af en tryg og sikker skolevej. 
 
 
Dialog med skolechefen omhandlende udfordringerne omkring 
kommende 0. klasse. Der er pt. 22 børn i skoledistriktet og 7 børn 
udenfor, der gerne vil have deres børn på Stjærskolen. På baggrund af 
drøftelsen besluttes det, at skolechef, Peter Milsgaard, inviteres til 
kommende bestyrelsesmøde. 

 

 


